
 

 

Protokół Nr  XXIII/2020 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 27 lipca 2020 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 15.00  otworzył 

XXIII/2020 sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz,  Skarbnika Gminy, 

oraz Państwa Radnych i Sołtysów przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności 

poinformował, że w sesji uczestniczy 12 radnych, 3 radnych nieobecnych (Jolanta Gutkowska, Ewa 

Stanik, Rafał Czubak), co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz podejmowania 

prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

10. Wolne wnioski i informacje.  

11. Zamknięcie obrad. 

Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów 

przy 12 głosach „za”. 

  

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 11 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” protokół Nr XXII/2020 z 

sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 7 lipca 2020 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poinformował, że w dniu dzisiejszym na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy omówione zostały materiały przygotowane na 

sesję Rady Gminy Wolanów. 

    

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w 

okresie między sesjami, informując: 

„Od ostatniej sesji w dniu 9 lipca 2020 r. wiele uwagi poświęciliśmy sprawom przetargu na dowóz 

dzieci, poszukując rozwiązania wspierającego jednocześnie transport publiczny zdecydowałam, że 

w tym roku szkolnym zrobimy przetarg na dowóz zakładając, że gmina będzie kupowała bilety dla 

wszystkich dzieci, które mają dalej niż 1 km do szkoły tzn. tak jak w ub. roku będziemy dowozić 

prawie wszystkie dzieci, łącznie liczbę tę określono na 746 osób. Wykonawca zamówienia określi 

cenę za bilet miesięczny i gmina będzie kupowała przez cały rok szkolny taką liczbę biletów. 

Zmiana polega na tym, że trasy będą wychodziły ze szkoły i wracały do szkoły, będą stałe 

przystanki i rozkłady jazdy. I mieszkańcy będą mogli za odpłatnością korzystać z takiej 

komunikacji. Spodziewamy się również, że rozwiązanie to będzie tańsze dla gminy, a w każdym 



razie nie droższe. Osobno będzie ogłoszony przetarg na dowóz do szkół dzieci niepełnosprawnych i 

tu pozostanie płatność za km, ponieważ rodzice tylko 4 dzieci zadeklarowali korzystanie z takiej 

formy. Także warto mówić o tym mieszkańcom, że od września będą oni mogli korzystać z kursów 

wożących dzieci do szkoły i ze szkoły.  

Kontynuujemy remonty bieżące dróg, na chwilę obecną został zrealizowany fundusz sołecki. W 

bieżącym roku nie możemy tak szeroko finansować remontów bieżących ponieważ wartość 

głównego zamówienia była stosunkowo niska tzn. nieco powyżej 200 tys. zł, a możemy zwiększyć 

wartość zamówienia maks. o 50% tzn o 100 tys. Tzn. łączna wartość nie może przekroczyć 300 tys. 

zł. Jest to więc blisko połowa mniej niż w ub. roku. W miesiącu wrześniu gdy już będzie wiadomo 

ile brakuje środków, będziemy zwiększać środki na remonty bieżące dróg. W ramach prac 

będziemy jeszcze uzupełniać pobocza wzdłuż drogi Garno-Młodocin i wykonywać inne drobne 

prace. Bardzo dużo jest próśb mieszkańców o koszenie nieutwardzonych dróg. 

Rozpoczęły się prace związane z utwardzeniem placu w Sławnie, termin zakończenia jest określony 

na 20 sierpnia. Nie ma zagrożenia dla realizacji. 

Podpisaliśmy umowy na remonty szkół w Bieniędzicach i w Sławnie, wykonawcy są już na placach 

budowy. 

W lipcu ogłoszono nabór na FDS na 2021 r. Złożyliśmy więc wniosek na jedyną drogę, która 

spełnia warunki tego bardzo wymagającego konkursu, tj. na przebudowę drogi w Sławnie II etap. 

Tym samym nie będziemy budować tej drogi w bieżącym roku, bo mamy nadzieję na uzyskanie 

dofinansowania. Zadeklarowałam również w imieniu Gminy partnerstwo z powiatem w sprawie 

sfinansowania wkładu własnego we wniosku do FDS na tzw. beto nówkę tj. drogę powiatową 

Sławno-Wacławów-Jaszowice. Koszt realizacji zadania na naszym terenie to ponad 7 mln zł, 

powiat oczekuje od gmin deklaracji 35%wkładu własnego tj. w naszym konkretnym przypadku 678 

tys. zł. Ta deklaracja była warunkiem powiatu do złożenia wniosku do FDS. Bo powiat może 

złożyć tylko dwa wnioski, a gmina jeden. 

Dużo energii ostatnio nas kosztuje sprawa ścieków, w ub. m-cu ratując posesje mieszkańców przed 

zalaniem ściekami 8 krotnie wynajmowaliśmy wuko, żeby pompował ścieki i przewoził dalej na 

sieci, chroniąc podwórka naszych mieszkańców, co oczywiście wiele nas kosztowało. Dodatkowo 

usytuowanie naszej sieci kanalizacyjnej i ogromne opady deszczu spowodowały, że w sieci 

kanalizacyjnej znalazło się blisko dwukrotnie więcej wody niż w poprzednich miesiącach. W 

rezultacie za ścieki odprowadzone do sieci gminy Wieniawa ponad 6 tys m3 zapłaciliśmy 31 tys. zł. 

A ponieważ limit ścieków przypadający na obie gminy Wieniawa i Wolanów wynosi 5600 m3 to za 

przekroczenie limitów Zakład Gospodarki Komunalnej w Przytyku obciążył gminę Wieniawa i 

Wolanów karą za ponadnormatywne ilości ścieków w wysokości ponad 50 tys. zł, z czego 34 tys. zł 

przypada na gminę Wolanów. Dodatkowo w dniu 30 czerwca gmina Wieniawa przysłała nam nową 

propozycję umowy ze stawką za ścieki 9,71zł/m3 tj. 100% więcej niż dotychczas, ponieważ wynika 

to z taryfy zatwierdzonej przez wody polskie dla gminy Wieniawa. Powyższe oznacza, że 

niebawem czeka nas podwyżka ceny ścieków dla mieszkańców do tej kwoty, bo inaczej będziemy 

dopłacać do 1m3 ścieków ponad 20 zł. Dodatkowo słyszę że niektórzy mieszkańcy podobno mają 

rynny odprowadzone do studzienek, niebawem zrobimy kontrolę w tym zakresie, jeśli potwierdzi 

się, że ktoś to robi to grozi kara 10 tys. zł i nikomu tej kary nie darujemy, bo to jest skandal i 

okradanie nas wszystkich.  

Dalej walczymy o zgodę na przebudowę drogi w miejscowości Zabłocie, w przyszłym tygodniu 

sprawa powinna się rozstrzygnąć czy możemy robić przebudowę. 



Na prośbę mieszkańców miejscowości Jarosławice, Bieniędzice, Chruślice udało się z 

przewoźnikiem ustalić warunki przywrócenia kursów W na odcinku Jarosławice-Wolanów-

Jarosławice. Przewoźnik zobowiązał się od września przywrócić 6 kursów w dni robocze tzn. 3 

kursy rano i 3 po południu. Natomiast w miesiącu sierpniu gmina zakupi 4 kursy dla mieszkańców 

tj. dwa kursy rano Jarosławice-Wolanów 7.50 i 9.20 oraz dwa po południu Wolanów-Jarosławice o 

13.00 i o 16.40. 

Ogłosiliśmy przetarg na zakup samochodu dla OSP Strzałków, oferty można składać do przyszłego 

poniedziałku.  

Dużo wysiłku wkładamy w kontrolę gospodarki odpadami, również w bieżącym tygodniu 

planujemy kolejną. Największym zaskoczeniem jest dla nas ilość bioodpadów, która jest już blisko 

20-krotnie większa od ilości przyjętej do planowania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami, 

co oznacza, że powinniśmy zastosować znacznie wyższą stawkę dla osób, które chcą oddawać 

bioodpady mając możliwość ich kompostowania na swojej posesji. W rezultacie od nowego roku na 

pewno czeka nas podwyższenie ceny za bioodpady. Trzeba więc zachęcać mieszkańców do 

składania deklaracji o kompostowaniu bioodpadów. Na chwilę obecną nadal jest ich niewiele. 

Problemem jest wielkość zaległości z tytułu opłaty śmieciowej. W ub. tygodniu do urzędu 

skarbowego wysłaliśmy ponad 80 tytułów wykonawczych.  

Bardzo dobra wiadomość jest taka, że trzymaliśmy kolejne środki o które aplikowaliśmy w kwocie 

278 735 zł, które dziś wprowadzamy do budżetu po stronie dochodów i wydatków. Są to miedzy 

innymi: 100 000zł z samorządu woj. mazowieckiego na samochód dla OSP Strzałków, 75 000zł z 

MEN na dofinansowanie pracowni przedmiotowych tj. refundacja za nakłady ubiegłoroczne, 

49 000 zł na MIASy, 54 735 zł na inwentaryzację źródeł ciepła na terenie gminy. 

Z ważnych informacji można jeszcze składać wnioski na dofinansowanie budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków.”  

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia radna Teresa Pankowska zabrała głos w sprawie przetargu na 

dowóz uczniów do szkół zadając pytanie, czy  w tym roku Gmina zakupuje bilety w ramach 

przetargu na dowóz dzieci do szkół?  Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha w odpowiedzi 

poinformowała, że po raz pierwszy Gmina organizuje przetarg nieograniczony otwarty w taki 

sposób, że zakupuje bilety dla uczniów i dzieci z terenu Gminy Wolanów w ilości 752 szt. zgodnie 

z wykazem przedstawionym przez poszczególne placówki oświatowe z terenu gminy Wolanów.  

Kolejny temat, o którym zasygnalizowała radna Pani Teresa Pankowska dotyczył dewastacji 

mienia gminnego w centrum Wolanowa – przystanek, który został kolejny raz zniszczony. Według 

radnej nie może być przyzwolenia na tego rodzaju wybryki. Wójt Gminy poinformowała, że 

działania tego rodzaju są monitorowane i lada chwila zostaną osoby winne ukarane za ww. 

zniszczenia. 

  

Ad. 7 

Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak przedstawiła informację z realizacji uchwał Rady 

Gminy. Poinformowała, że w  ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie Zespół w Radomiu przesłano uchwały:   

 Nr XXII/150/2020 w sprawie w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z 

wykonania budżetu za 2019 rok i sprawozdania finansowego, 

 Nr XXII/151/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok, 



 Nr XXII/153/2020 w sprawie zmiany „Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu Gminy 

Wolanów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków”, 

 Nr XXII/154/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026, 

 Nr XXII/155/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok, 

 Nr XXII/156/2020 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego,  

 Nr XXII/157/2020 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.   

 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwały:  

W ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w 

Radomiu przesłano uchwały:   

 Nr XXII/150/2020 w sprawie w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z 

wykonania budżetu za 2019 rok i sprawozdania finansowego, 

 Nr XXII/151/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok, 

 Nr XXII/153/2020 w sprawie zmiany „Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu Gminy 

Wolanów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków”, 

 Nr XXII/154/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026, 

 Nr XXII/155/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok, 

 Nr XXII/156/2020 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego,  

 Nr XXII/157/2020 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.   

 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwały:  

 Nr XXII/146/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania, 

 Nr XXII/147/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu 

opieki zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  

za 2019 rok, 

 Nr XXII/148/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury -  Gminnej Biblioteki Publicznej w Wolanowie za 2019 rok, 

 Nr XXII/149/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury - Gminnego Centrum Kultury w Wolanowie za 2019 rok, 

 Nr XXII/152/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Wolanów nieruchomości położonej w obrębie Chruślice, gm. Wolanów oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 342 o pow. 3000 m
2
, 

 Nr XXII/158/2020 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wolanów, 

 Nr XXII/159/2020 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

Do Redakcji Dziennika Urzędowego przesłano uchwałę: 

 Nr XXII/153/2020 w sprawie zmiany „Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu Gminy 

Wolanów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków”, która opublikowana została w 

dniu  15 lipca pod pozycją 7815, 

Ww. uchwały trafiły do odpowiednich wydziałów, samodzielnych stanowisk w Urzędzie Gminy 

Wolanów, a także do jednostek organizacyjnych Gminy Wolanów.  

 

Uchwały realizowane są na bieżąco i zgodnie z ich założeniami. 

 

Ad.8  



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXIII/160/2020 w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie w 

głosowaniu jawnym uchwała Nr XXIII/161/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Nikt nie zabrał głosu w danym punkcie posiedzenia. 

 

Ad. 11 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXIII/2020 sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 15.40. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 

 

 

 

 


